
Kronika rok 2014 
Rok 2014 byl rokem voleb do Obecního zastupitelstva a části senátu ČR a nesl se ve znamení 

rostoucích rozporů nejen v zastupitelstvu, ale i v názorech jednotlivých občanů na dění v obci. 

Rozpory se potvrdily 6. října. Před začátkem zasedání zastupitelstva tři zastupitelé, Josef 

Poch, Ing. Jiří Hercl a Jakub Pospíšil, odstoupili ze zastupitelstva a tím ukončili jeho činnost. 

Nadále mohl zbytek zastupitelstva fungovat pouze informativně. Paní starostka nastalou 

situaci shrnula v zápisu z jednání, ve kterém popsala celá volební období ze svého pohledu. 

 

V prvním roce od loňského zprovoznění Sokolovny je využívána k různým činnostem, jak 

sportovním, tak i kulturním a společenským prakticky celý týden. Například 19. března Radio 

Region nabídlo zájemcům filmové představení, byla možnost výběru z pěti filmů! S velikým 

náskokem, zásluhou dětí, vyhrál film „Čtyřlístek ve službách krále“. Také na seniory je 

pamatováno, např. od 10. června do 13. června mělo deset zájemců možnost docházet do 

Sokolovny na počítačový kurs pro začátečníky, jenž pořádal Jihočeský institut celoživotního 

učení. Ve čtvrtek 9. října večer, za účasti autora pana Olivieruse, byl v Sokolovně křest 

publikace o Kyšicích. Účastnilo se úctyhodné množství občanů a přítomní si vyslechli velice 

pěkné povídání o historii vzniku knihy. Poté si případní zájemci mohli knihu koupit přímo na 

místě nebo následně na OÚ. Zásluhou Zdeňka Husáka se možná podařilo navázat na tradici 

plesů a zábav. Po mnoha letech Zdeněk uspořádal 27. prosince taneční zábavu. Byl to 

jednoznačně úspěch, sešlo se na sto padesát lidí a dobře se u živé kapely pobavili. 

 

Pro pronájmy, jak jednotlivých sportovišť nebo místností tak i celého areálu Sportovní haly je 

vydán ceník, např. za venkovní hřiště je cena 100,-Kč/hod, celá hala o svátcích 1 000,-

Kč/hod. Kompletní ceník je na webových stránkách Sportovní haly Kyšice. Ještě se, během 

provozu, dolaďují maličkosti podle připomínek občanů, např. způsob rezervace sportovišť, 

úklid po akcích, přítomnost správce, možnost zamykání skříněk apod. Bohužel, dřevěné 

podlahy v Sokolovně se zvlnily, přivolaný znalec po prozkoumání vzorků označil příčinu 

v málo vyschlém podkladním betonu. Stavební firma musí chybu napravit, ale až v létě roku 

2015.  

 

V suterénu, kde býval kdysi Národní výbor, je nyní zařízení „Relax“ (sauna, masáže pedikůra 

apod.) dokončené 19. Prosince.  

 

Jak si asi všichni již všimli, u rybníka Parkánu je už nějakou dobu velmi pěkně upravená 

střelnice lukostřelců „JIM Archery club Kyšice“, založená manželi Duškovými. Než doroste 

živý plot, je střelnice provizorně oplocena drátěnkou. Střelnice je volně přístupná obecenstvu, 

ale jen během tréninků lukostřelby. Klub lukostřelců se nevěnuje pouze střílení, nýbrž pořádá 

i jiné  činnosti, například od 10. – 14. března o jarní prázdniny dětský příměstský tábor ve 

spolupráci se Sportovní halou Kyšice, ukončený v pátek 14. března „Dětským karnevalem“ 

pod záštitou rádia Relax. 

 

Turnaj v nohejbalu „O pohár starosty“ proběhl 19.4. v Sokolovně. 

 

Tradičně se za obcí Na Kobyle pálily čarodějnice, letos vyrazil průvod v 19.00 od rybníka, 

kde od 17.00 bylo k dispozici občerstvení 

 

Jako každý rok se 22. června v 15.00 na návsi sešlo množství sousedek a sousedů na jarním 

setkání a 30. listopadu při prvním adventu s rozscícením vánočního stromu a popovídání „u 

svařáku“. Ochotnické divadelní představení spolku z Nučic se konalo 8. Listopadu 

v Sokolovně, vstupné bylo 30,- Kč.   



 

Z rozhodnutí starostky 28. března padla více než stoletá lípa na návsi před Štorkovic, dle 

posudku měla uschlou větev. Padl také majestátní jehličnan u Hartů a listnáče v paní 

Holubové pronajatém pozemku za moštárnou, podél chodníku do školky. Kupodivu se o 

úmyslu tyto stromy pokácet nejednalo na Obecním zastupitelstvu, tudíž se nabízí prastaré „cui 

bono“. Je zajímavé, že na úmysl kácet byly posudky dva. První posudek od Aleše Nováka byl 

zamítavý, ale potom se z ničeho nic objevil posudek nový, tentokrát souhlasný. 

 

Na Obecním zastupitelstvu si stěžovalo již více občanů na nepříjemný zápach, pocházející 

z pálení plastů. Je s podivem, jak jsou někteří lidé bezohlední nejen k životnímu prostředí, ale 

i ke svým sousedům. Je smutné, že tento se nešvar táhnoucí se už mnoho let nedaří zastavit. 

 

Několik občanů vzneslo dotaz, zda je možno zakázat práce s hlučnými stroji o víkendech a 

svátcích. Na tento problém není vydána obecní vyhláška, ta je vydána pouze na spalování 

listí. Všechna tato nařízení jsou dvojsečná, jelikož mnozí z lidí mají volno a mohou pracovat  

kolem domu a na zahradě právě pouze o víkendech nebo svátcích. 

 

V noci 26. 1. shořela chata myslivců na Vinohrádku, podle zasahujících hasičů se jedná o 

jasné žhářství.  

 

Stavba nové vodní nádrže v lokalitě Na Kocourku, letos započatá, pokračuje s novou firmou 

Proles; práce se opět rozběhly v březnu. Na stavbu se museli pozvat archeologové, jelikož při 

skrývání zeminy se přišlo na pod zemí pohřbenou klenutou stavbu, pravděpodobně nějakou 

pec. Ovšem byla, bohužel, zjištěna velká chyba v projektu, a to v množství zadržené vody, 

takže je ohroženo proplacení dotace, z čehož vyplývá nebezpečí dalšího finančního závazku a 

následného velkého zadlužení obce. Nádrž byla zkolaudována 11. prosince a ještě předtím 20. 

listopadu proběhla kolaudace příjezdové cesty. Cesta je přístupná pouze pro HD Unhošť a 

Libora Procházku. 

 

Protože má vbrzku začít rekonstrukce ulic V. Vlčka, K. Pazdery, K Bílé Skále, Pod Kobylou, 

Spojovací a Nové, bylo 26. června setkání dotčených obyvatel se zhotoviteli a OÚ. Samotná 

stavba se rozjela 1. července a dodělána byla 15. prosince 2014. Stavbu provedla firma 

Aquarius, výherce výběrového řízení. Oprava se velice povedla a obyvatelé si mohou její 

užívání náležitě vychutnat. 

 

Volby do Obecního zastupitelstva a části Senátu ČR byly ve dnech 10. a 11. října 2014. Z 494 

registrovaných voličů hlasovalo 311 osob a všechny hlasy byly platné. Byly sestaveny dvě 

kandidátky a to: 

Kandidátka č. 1   Kandidátka č. 2 - Sdružení nezávislých 

Josef Škach  61 let    Jaroslava Hnyková 62 let 

Jana Martínková 63 let    Libuše Štorková 66 let 

Josef Poch  60 let    Miroslav Dušek 56 let 

Vladimíra Husáková 46 let    Jan Syrový  75 let 

Jan Kyliáš  51 let    Martin Fingerhut 38 let 

Jakub Pospíšil  29 let    Bohumil Štěpnička 42 let 

Filip Gibiš  22 let    Zdeněk Krejčí  50 let 

Kateřina Hall  35 let 

Jiří Hercl  54 let 

  



Umístění podle obdržených hlasů: 

I. Josef Škach   192  IX. Miroslav Dušek  131 

II. Vladimíra Husáková 182  X. Libuše Štorková  120 

III. Josef Poch   181  XI. Zdeněk Krejčí  113 

IV. Jan Kyliáš   178  XII. Bohumil Štěpnička 94 

V. Jiří Hercl   173  XIII. Martin Fingerhut 89 

VI. Jana Martínková  162  XIV. Filip Gibiš  32 

VII. Jakub Pospíšil  147  XV. Kateřina Hall  21 

VIII.Jaroslava Hnyková 133 

 

Podle zákona se nehledí na počet obdržených hlasů, ale výsledky se složitě přepočítávají, aby 

se dostalo i na prohravší stranu, tudíž do zastupitelstva se dostali z vítězné kandidátky Josef 

Škach, Vladimíra Husáková, Josef Poch, Jan Kyliáš. Z druhé kandidátky, přestože obdrželi 

méně hlasů než většina soupeřů, (až na dva), se dostali do zastupitelstva Ing. Jaroslava 

Hnyková, Miroslav Dušek a Mgr. Libuše Štorková. 

 

Ustavující zasedání nového zastupitelstva se konalo 10. listopadu. Za úkol mělo složit slib 

zastupitele a ze svého středu zvolit starostu, místostarostu a orgány obce, to značí jednotlivé 

výbory, lépe řečeno jejich předsedy (ve výborech pracují i nečlenové zastupitelstva), každý 

předseda si vytvoří vlastní tým. Starostou byl zvolen pan Josef Škach pěti hlasy, proti byly 

Mgr. Štorková a Ing. Hnyková. Místostarostou byl zvolen pan Josef Poch čtyřmi hlasy, proti 

hlasovali Mgr. Štorková, Ing. Hnyková a M. Dušek. Předsednictví zasedání se ujal nově 

zvolený starosta pan Škach a seznámil zastupitelstvo se zákonnou povinností zvolit finanční a 

kontrolní výbor. Zřízení jmenovaných výborů bylo odsouhlaseno všemi hlasy, ale na žádost 

starosty byla volba přesunuta na příští zasedání. 

 

Na následujícím zasedání byla předsedkyní finančního výboru zvolena Mgr. Štorková šesti 

hlasy, Mgr. Štorková se zdržela. Předsedou kontrolního výboru byl zvolen p. Dušek pěti 

hlasy, zdrželi se p. Dušek a Mgr. Štorková. Zastupitelstvo vytvořilo tři komise a to stavební, 

kulturní a životního prostředí a pořádkovou a majetkovou. Předsedkyní stavební komise byla 

zvolena Ing. Hnyková, kulturní a životního prostředí pí Husáková a pořádkové a majetkové 

pan Kyliáš. Každý předseda byl zvolen šesti hlasy, když se hlasování vždy zdržela dotčená 

osoba. 

Letošní novorozenci: 

Klára Civínová  15. ledna (narozena jinde) 

Jan Jílek   9. března 

Laura Škachová  20. května 

Michaela Jungrová  20. listopadu 

Anna Součková  24. listopadu 

Amálie Porkrtová  5. prosince 

Amálie Marešová  14. prosince 

Opustili naše řady: 

2. června pan  Antonín Jelínek ve věku 88 let 

14. července pan Bohuslav Škvain ve věku 77 let 

12. září paní Květuše Tyburcová rozená Hoffmanová ve věku 93 let 

7. října paní Anna Zetková rozená Kenclová ve věku 81 let 

24. listopadu paní Eva Semrádková rozená Janoušková ve věku 82 let 

Ať je jim zem lehká a světlo věčné nechť jim svítí. 

 

V roce 2014 k 31. prosinci žilo v Kyšicích 623 obyvatel. 


